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Juhatuse koosoleku protokoll 

18. juuli 2024 
Salinõmme paadisadamas 

Koosoleku algus kell 1800 , lõpp kell 1930 
Protokollija: Tuuli Tammla 

Kohal viibisid juhatuse liikmed Ilmi Aksli, Kaja Hiis-Rinne, Virko Martin, Ants Saarnak ja Tõnis Teemets 
ning tegevjuht Tuuli Tammla. Puudusid juhatuse liikmed Endel Kaevats ja Marko Pruul. 

Päevakord 

1. Hindamisele minevate taotluste kinnitamine. 
2. Hindamiskomisjoni tasude kinnitamine. 
3. Tanel Käosaar liikmeks astumise avaldus. 
4. Osalemine kalanduspiirkondade suveseminaril 8.-9. augustil Kuressaares. 
5. Seisukohad „Hülgetoodetega kauplemise ELi eeskirjade toimivuskontrolli avaliku 

konsultatsiooni“ kohta 
6. Muud küsimused 

 
Koosoleku käik ja otsused: 

1. Hindamisele minevate taotluste kinnitamine. 
Taotlusvooru laekus 26 taotlust viite tegevussuunda. Looduskeskkonna parendamise tegevussuunda 
taotlus ei laekunud. Tehtud on taotluste tehniline kontroll ning 25 järelepärimist, mille tulemusel on 
taotlusi parandatud. Vastavalt taotluste vastuvõtmise korrale kinnitab juhatus hindamisele minevate 
taotluste nimekirja. Otsustati taandamiste tõttu hääletada hindamisele minevaid taotlusi 
tegevussuundade kaupa. Vee-elusressursside väärindamise ja otseturustamise taotluste hääletusest 
taandas ennast Virko Martin. Neli juhatuse liiget olid poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. Sadamate 
taristu parendamise ja pakutavate teenuste mitmekesistamise tegevussuuna taotluste hindamisele 
saatmise poolt oli viis juhatuse liiget, vastu ja erapooletuid ei olnud. Majandustegevuse 
mitmekesistamise tegevussuuna hääletamisest taandas end Ants Saarnak. Neli juhatuse liiget oli poolt, 
vastu ja erapooletuid ei olnud. Kalandus- ja merendustraditsioonide tegevussuuna taotluste 
hindamisele saatmise poolt oli viis juhatuse liiget, vastu ja erapooletuid ei olnud. Kalurite teadmiste ja 
oskuste tegevussuuna taotluse hindamisele saatmise poolt oli samuti viis juhatuse liiget, vastu ja 
erapooletuid ei olnud. 
Otsus: Saata kõigi viie tegevussuuna taotlused hindamisele. 

 
2. Hindamiskomisjoni tasude kinnitamine. 

Enne kui hindamiskomisjon saab tööle asuda on vajalik ära sõlmida käsunduslepingud. Lepingud 
võiksid katta kogu ametiperioodi kahte aastat. Lepingu sõlmimiseks on vaja juhatuse otsust tasu 
suuruse osas. Eelmine finantsperiood sai sisse viidud praktika, et tasustamine on hinnatud projekti 
põhine. Juhatus arutas võimalusi ning uuris ka Hiidlaste koostöökogu praktikat. Ühtlasi tehti ettepanek, 
et hindamiskomisjoni esimehe ülesandeid täitev komisjoni liige saaks selle eest täiendavat tasu. 
Otsus: Netotasu, mille hindaja ühe projekti kohta kätte saab on 10 eurot. Hindamiskomisjoni 
esimehe ülesandeid täitva komisjoni liikme täiendav netotasu on 75 eurot. Kui hindaja esitab 
hindamise eest arve, siis on taotluse hindamise maksumuseks 17,35 eurot, et oleks tagatud võrdne 
kohtlemine. 
 



 
3. Tanel Käosaar liikmeks astumise avaldus  

Liikmeks astumise avalduse on esitanud eraisikuna Tanel Käosaar, kes tegeleb kutselise kalapüügiga 
ning suitsukala kodus valmistamise ja müügiga Luidjal. Ühtlasi pakub konkurentsi saarlasele. 
Otsus: Tanel Käosaar liikmeks vastu võtta. 
 

4. Osalemine kalanduspiirkondade suveseminaril 8.-9. augustil Kuressaares. 
 
8.-9. augustil toimub Saaremaal kalanduspiirkondade suveseminar, mida taaskord korraldab 
Kalandusvõrgustik. Igast piirkonnast on oodatud 4-5 inimest. Tuuli Tammla ütles, et tema osaleb ja 
saab kaasa võtta ka kõik soovijad. Kaja Hiis-Rinne avaldas samuti soovi osaleda. Ilmi Aksli andis teada, 
et tal selgub osalemise võimalus vahetult enne seminari ning annab jooksvalt teada. Tõnis Teemets 
ütles, et tema on rohkem talveseminaride peal väljas.  
Otsus: Suveseminaril Saaremaal osalevad Tuuli Tammla, Kaja Hiis-Rinne ja võimalusel Ilmi Aksli. 
 

5. Seisukohad „Hülgetoodetega kauplemise ELi eeskirjade toimivuskontrolli avaliku 
konsultatsiooni“ kohta 

Juhatus arutas ja leidis, et Eesti seisukohad hülgetoodetega kauplemise kohta on asjakohased.  
Otsus: toetada esitatud seisukohti „Hülgetoodetega kauplemise ELi eeskirjade toimivuskontrolli 
avaliku konsultatsiooni“ kohta 
  

6. Muud küsimused 
Juhatusel oli varasemalt tekkinud küsimusi tuulekala festivali ja kutselise kalanduse messikülstuse 
eelarve kohta. Mõlema kohta saadeti eelarved e-kirjaga koosolekul osalejatele. Lestafesti korraldamise 
osas oskas tegevjuht rääkida kaasa nii palju kui menetluses olevast taotlusest võimalik teada saada oli. 
Lestafest toimub 10. augustil Kõrgessaare sadamas ja korraldajaks on Kõrgessaare vaba aja keskus. 
Tegevjuht andis ülevaate Famenet seminarist Dublinis juuni algul. Hiiu Leht saatis samal hommikul 
pakkumise Suvelehes kalurite tegemiste reklaamimiseks üsnagi soodsa tasu eest. Turistide 
teavitamiseks võiks välja tuua, mis on parajasti hooajakalad ning tuua ära kontaktid, kes värsket kala 
müüvad ning ühtlasi ka kalatoodete tegijad. Otsustati, et Hiiukala võtab kalanduse tutvustamiseks 
terve lehekülje. Marko Pruul, kes ei saanud koosolekul osaleda andis teada, et SA Hiiumaa Sadamate 
nõukogus on koostamisel Hiiumaa sadamate strateegia, kuhu on oodatud kalurite sisendid, mis lähtuks 
nende vajadustest. Arutati Orjaku, Sõru ja Kärdla sadama kalurite vajadusi. 
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